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Justering 
Utses att justera: Bo Sundbäck 
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Tid: Digitalt via e-post 

 

Underskrifter 
Vid nästa sammanträde i pensionärs- och tillgänglighetsrådet 

 

Ordförande: _____________________________________ 
 Anders Gustafsson 

 

Justerare: _____________________________________ 
 Bo Sundbäck 

 

Sekreterare: _____________________________________ 
 Yvonne Andersson Gran 

 

Anslagsbevis 
Protokollet är justerat för Pensionärs- och tillgänglighetsrådets sammanträde 2024-12-
12. Protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens digitala anslagstavla. 
Anslaget ska sättas upp inom två dagar efter justering. 

Anslaget har anslagits på digitala anslagstavlan. Anslaget har tagits bort från digitala 
anslagstavlan. 

Originalprotokollet förvaras på kommunkontoret, Torget 1 i Charlottenberg.  
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Gunnel Knutsson (SPF) 
Inger Jonsson (SRF) 
Tordis Torseth (REUM, DHR) 
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§ 25 Föregående protokoll 

Föregående justerade protokoll från 2024-09-19 gås igenom och information lämnas 
om § 24 Handikapparkering vid vårdcentralen. Mats Melin har svarat att bänkarna vid 
entrén ej kommer att tas bort. Två handikapparkeringar har färdigställts efter 
Petersborgsvägen. 
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§ 26 Handikappolitiskt program Eda kommun 

Det finns ingen ny information avseende revideringen av ”Program för 
funktionshinderspolitiken”. 
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§ 27 Budget- och skuldrådgivning 

Kristina Ahlin, budget- och skuldrådgivare i Eda kommun, informerar om sitt arbete 
via ett bildspel. Hon började augusti 2022. Det är många möten med människor i kris 
och att se utmaningar istället för problem. Att hjälpa människor hitta lösningar på 
ekonomiska problem, privatekonomisk rådgivning och skuldsanering. Målet är en 
långsiktig ekonomisk rehabilitering. Rådgivningen är frivillig och resultatet är 
beroende på individens kapacitet, förmåga och vilja. Bemötandet brukar vara bra, 
många är ledsna och känner skam. Personen får lämna historik över skulder och en 
fullmakt för uppgiftshämtning. När allt är klart skickas ansökan om skuldsanering till 
Kronofogden. Handläggningstiden där har tidigare varit 8 månader och sedan tar det 
ytterligare cirka 2 månader tills beslutet vinner laga kraft. 77 % får sin ansökan 
godkänd. Förslag lämnas om att informera elever i åk 9. Påpekas att det behövs fler 
gode män, går att kontakta Kjell Handfast i Arvika-Eda godman och förvaltarförening. 

2024 har det inkommit 36 nya ärenden (17 kvinnor, 19 män) och 2 som blivit 
återaktiverade (1 kvinna, 1 man). Det finns cirka 100 personer skrivna i Eda kommun 
med i rullorna. Skatteskulder är vanligt, många som jobbar i Norge (gränsgångare). 

Barn 0-17 år i Eda som fortfarande bor hemma med sin vårdnadshavare som 
har skulder hos Kronofogden är: 
År 2021 = 235 barn vilket är 14 %, Värmland ligger på 9 % och Sverige på 8,1 % 
År 2022 = 226 barn vilket är 13,8 %, Värmland ligger på 8,7 % och Sverige på 7,9 % 
År 2023 = 227 barn vilket är 14 %, Värmland ligger på 9,1 % och Sverige på 8,3 % 
Antal fysiska personer i Eda med skulder hos Kronofogden 2021-2023 
2021 = 497 st, skuldbelopp 83 miljoner kronor, andel 7,3% 
2022 = 515 st, skuldbelopp 83 miljoner kronor, andel 7,5 % 
2023 = 529 st, skuldbelopp 108 miljoner kronor, andel 7,7 % 
I Värmland ligger andelen mellan 4,3 % och 5,3 % 

Antal juridiska personer i Eda med skulder hos Kronofogden 2021-2023 
2021 = 53 st, skuldbelopp 8,3 miljoner kronor 
2022 = 52 st, skuldbelopp 9,3 miljoner kronor 
2023 = 58 st, skuldbelopp 10,3 miljoner kronor 
Kristina försöker vara på olika platser för att möta Eda kommuns medborgare och har 
bland annat besökt/kommer att besöka Öppna förskolan, Arbetsmarknadsenheten, SFI, 
Seniormässan och informera på Instagram veckan samt Facebook. 

Kontaktuppgifter är: Telefon 0571-180 789, tisdag-fredag 08:30-09:30 
E-post: budget.skuld@eda.se E-tjänst: https://e-tjanster.eda.se/3BSR  

mailto:budget.skuld@eda.se
https://e-tjanster.eda.se/3BSR
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§ 28 Information/frågor från 
pensionärsorganisationer 

PRO Köla 
Information lämnas om att det har fått 2 nya medlemmar. I Snickeriet är de nu 4 st 
som är aktiva, ingen får vara där ensam p.g.a. maskiner. Önskemål finns om att ha en 
glasmonter med föreningens egentillverkade produkter på Biblioteket. 

SPF Edabygden 
Information lämnas om att de har haft en bilrebus jakt. PRO var inbjudna och det var 
en bil med. Starten och mål var vid Köla Ladan och åtta kontroller med allehanda 
kluriga frågor besöktes efter rutten Charlottenberg-Lamperudsgården-Åmotfors-
Koppom. Föreningen har även varit på studiebesök på Brigadmuseum och Alsters 
herrgård samt en resa till Karlstad CCC på julkonsert med Sissel Kyrkebö. Resan 
finansierades med intäkterna från sommarens våffelcafé i Skillingmark och var en 
belöning till alla som hjälpte till under föreningens våffelvecka, övriga deltagare 
betalade själva. 

Intäkterna från våffelcafé blev 47 500 kr vardera till 7 föreningar. 

SKPF 
SKPF har deltagit vid julmarknaden i Charlottenberg för att informera om föreningen. 
De har även varit på julbord vid Sandvikengården i Edane. Inom föreningen finns 
funderingar om vad AI innebär för äldre och verksamheten, AI-kommissionens arbete. 
Hur man skyddar sig mot bedrägerier är hela tiden aktuellt. Det finns rättsfall mot 
bank som inte dömdes till att ersätta det kunden förlorat på bedrägeriet.  

Hur fungerar Äldreomsorgslyftet? 
Svar: Äldreomsorgslyftet syftar till att öka kompetensen och stärka 
anställningstryggheten inom äldreomsorgen. Statligt bidrag lämnas med max 50 % av 
lönekostnaderna. Medarbetarna som går Äldreomsorgslyftet är antingen 
tillsvidareanställda eller visstidsanställda i vård och stöd verksamheten samt har 
lämnat intresseanmälan. Urvalet görs av cheferna inom verksamheten. Medarbetaren 
studerar 50 % och jobbar 50 % inom vård och stöd verksamheten, samtliga har eller 
erhåller en tillsvidareanställning på heltid efter genomförd och godkänd utbildning. En 
lokal överenskommelse avseende Äldreomsorgslyftet träffas med Kommunal. 

Cirka 100 000 undersköterskor har ansökt om att få skyddad yrkestitel. 
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§ 29 Information/frågor från 
funktionshindersorganisationer 

SRF Arvika-Eda 
Föreningen hade höstmöte i oktober. Birgitta Eklund från Arvika-Eda 
Överförmyndarnämnd medverkade med bl.a. information om framtidsfullmakt, gode 
män och förvaltare. I november så anordnades Ögats dag på Biblioteket i Arvika. 
Medverkande var SRF:s ombudsman, Biblioteket, Syncentralen och optiker som 
informerade om vilken hjälp de kan ge. Anordnades föreläsningar och visades vilka 
tekniska hjälpmedel som finns för synskadade. Föreningen har varit på julbord vid 
Skutbouddens Restaurang. 

Reumatikerföreningen Eda 
Föreningen har gjort en utflykt till interiörbutiken Snoka i Norge. De har haft julbord 
(knytkalas) för 20 personer i Röda Villan, Koppom. Årsmöte blir det i februari. 

RSMH Arvika-Eda 
Föreningen har varit på julbord vid Källmans i Charlottenberg. De söker upp 
medlemmar i deras hem för gemenskap/samtal. Påpekas att det behövs en 
samlingspunkt inom Socialpsykiatrins verksamhet. 

NEURO Arvika-Västra Värmland 
Bo Sundbäck presenterar sig som ny representant i pensionärs- och 
tillgänglighetsrådet för Neuroförbundet, lokalföreningen Arvika-Västra Värmland 
Information lämnas om att medlemmarna nyligen samlats till ett julbord på 
Skutbouddens Restaurang. En stor fråga för Neuroförbundet är bristande rehabilitering 
och stora olikheter i Sverige om vad som beviljas, t.ex. rehabilitering på Teneriffa, 
Vintersol (svensk stiftelse). Neuroförbundet Värmland arbetar med att påverka 
beslutsfattare på länsnivå genom de forum där de är representerade, bl.a. Funktionsrätt 
Värmland och Region Värmland. En stor fråga är de stängda rehab bassängerna. 
Funktionsrätt Värmland är en samarbetsorganisation för 38 funktionsrättsföreningar 
på länsnivå som tillsammans representerar cirka 10 000 medlemmar. Monica Ekström 
är ordförande. 
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§ 30 Information/aktuellt i socialnämnd/ 
kommunstyrelse/kommunfullmäktige  

Bertil Börjeson informerar om nedanstående: 

Petersborg 
En genomlysning av äldreboendet Petersborg har gjorts av en extern konsult i syfte att 
höja patientsäkerheten, vårdkvaliteten och arbetsmiljön. 

LSS-verksamheten 
LSS-verksamheten har tillförordnade chefer under tiden som det görs en 
organisationsgenomgång av socialnämndens verksamheter. Tomas Andreasson har nu 
en visstidsanställning som utvecklingsledare inom LSS. 

Flytt till nya demensboendet Hagagården 
Flytt av brukare och personal från Hiernegården nere till Hagagården har fungerat bra. 

Planer för Hiernegården nere 
Vård och stöd verksamheten håller tillsammans med Eda Bostads AB och 
Samhällsbyggnad på att ta fram planer för vad Hiernegården nere ska användas till. 
Eventuellt kontor, konferensrum, omklädningsrum, tvättstuga samt nya 
seniorlägenheter, 2-rummare. 

Seniorboende och trygghetsboende 
Eda Bostads AB hyr ut seniorboenden och ett trygghetsboende med 8 lägenheter. 

5 års plan äldre 
Efter årsskiftet kommer en 5 års plan över antal äldre i kommunen. Vård och stöd 
verksamheten står inför stora pensionsavgångar av både chefer och undersköterskor. 

Prognos 2024 och budget 2025 
2024 prognostiseras ett underskott med -20 miljoner kr för socialnämndens 
verksamheter. Socialnämnden får en ramökning 2025 med 12 miljoner kr. I januari 
ska verksamhetscheferna presentera en handlingsplan med lägesbild, genomförda och 
planerade åtgärder, mål- och inriktningsbeslut, en organisationsöversikt samt 
planerade aktiviteter som ska ge en besparing på minst 8 miljoner kr under 2025. 

Tillförordnad fritids- och kulturchef 
Lawe Christoffersson är tillförordnad fritids- och kulturchef.  

Mölnbacka 
Värmlands Läns Vårdförbund (region och kommuner) har lagt bud på Mölnbacka i 
Deje avseende att göra om det till HVB (Hem för Vård och Boende) för vuxna, cirka 
15 platser. 
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§ 31 Avgifter vård och stöd 2025 

Yvonne Andersson Gran informerar om nya/förändrade avgifter inom vård och stöd år 
2025. Genomgång har gjorts av samtliga avgifter och justeringar har gjorts så att dessa 
ligger inom kommunens självkostnad och/eller följer den nivå som andra aktörer 
beslutar om (t.ex. Regeringen, Värmlandstrafik AB, Konsumentverket, Eda Bostads 
AB-hyresgästföreningen). Prisbasbeloppet för år 2025 är 58 800 kr, en höjning med  
1 500 kr. Att uppräkningen av prisbasbeloppet blir lägre 2025 än det har varit de 
senaste två åren beror på att inflationen i Sverige har minskat. Förbehållsbeloppet 
2025 (medel som ska finnas kvar till personliga behov) är för ensamstående 7 247 
kr/månad och för par 5912 kr/månad för var och en. 

Revideringar som har gjorts är: 
• Kostnad för mat i särskilt boende och korttidsboende = 130 kr/dygn. 

Matdistribution = 58 kr/portion. Dagverksamhet = 63 kr/dag. Matsal Koppom 
= frukost 29 kr, lunch 63 kr och kvällsmat 38 kr. 

• Kostnad för mat i daglig verksamhet LSS = lunch 55 kr/dag och fika 60 
kr/månad. Bostad med särskild service för vuxna LSS = olika åldersnivåer, 
följer Konsumentverkets årliga beräkning. 

• Kostnad för en hemtjänsttimme = 380 kr/timme, vid insatser som ej når 
maxavgift 2 642 kr/månad. 

• Kostnad följeslagare till besök inom hälso- och sjukvård = Max 1 timme 
avgiftsfritt, överstigande 1 timme = 475 kr/tillfälle och max tre tillfälle/månad. 

• Kostnad för hälso- och sjukvårdsinsatser utom läkarvård = 300 kr/timme och 
max 2 642 kr/månad. 

• Dygnskostnad på korttidsplats = 88 kr/dygn. 
• Kostnad förbrukningsvaror inom korttidsplats = 8 kr/dygn. 
• Kostnad förbrukningsvaror inom särskilt boende = 215 kr/månad. 
• Hyra i särskilt boende = 5 124 kr/månad. LSS-boende = 5 766 kr/månad. 

De av kommunfullmäktige fastställda avgifterna finns på Eda kommuns hemsida, 
nedanstående länk 
https://www.eda.se/Userfiles/Filarkiv/1300/Styrdokument/Avgifter 

 

  

https://www.eda.se/Userfiles/Filarkiv/1300/Styrdokument/Avgifter
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§ 32 Planering av flera trygghets-/seniorboende 

Ärendet utgår då Eda Bostads AB:s representant fått förhinder att närvara. Tas upp på 
nästa pensionärs- och tillgänglighetsråd 2025-03-20. 
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§ 33 Sammanträdestider 2025 

Datum för pensionärs- och tillgänglighetsrådets sammanträden år 2025 är:  

20 mars, 12 juni, 18 september och 11 december, kl. 14.00-16.00. 
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§ 34 Övriga frågor 

Seniorfestivalen 
Kommentarer om seniorfestivalen. Vid dansen på Folkets Hus i Charlottenberg var det 
cirka 60-70 st som kom. Det var lite kaos i serveringen men annars bra. Svårt att 
annonsera tillräckligt och få personer att komma till seniorfestivalen. Tidigare har det 
varit buss från olika delar av kommunen. Utformningen bör ses över. 

Eda kalaset 
År 2025 kommer Eda kalaset att vara i Charlottenberg. 
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